
PROTOKÓŁ Nr XVII/2004 
z sesji Rady Miejskiej w St�porkowie 

                                    odbytej w dn. 27 lutego 2004 r. 
 
Ad pkt 1. 
Obradom przewodniczył Przewodnicz�cy Rady Miejskiej Pan Stanisław Pietras. 
Powitał radnych Rady Miejskiej, Panów Burmistrzów, zaproszonych na obrady 
oraz bior�cych udział mieszka�ców miasta i gminy. 
Na podstawie listy obecno�ci stwierdził, �e na stan 15 radnych w obradach 
bierze udział 15 radnych, czyli jest wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
 
Ad pkt. 2 
Pan Przewodnicz�cy RM zwrócił si� z zapytaniem czy radni chc� wnie�� jakie� 
uwagi b�d� propozycje do otrzymanego porz�dku obrad. 
Radna Danuta Ko�ciołek – zgłosiła wniosek o wprowadzenie omawianego na 
posiedzeniu Komisji RM projektu uchwały w sprawie przyj�cia w eksploatacj� 
zbiornika wodnego w Krasnej. 
Radni w głosowaniu jawnym jednogło�nie poparli wniosek radnej. 
Przewodnicz�cy RM umie�cił projekt tej uchwały jako ppkt. „g”. 
Radny Rurarz Tomasz – zgłosił wniosek o umieszczenie w porz�dku obrad 
punktu „Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej wyników głosowania 
 w sprawie odwołania ławnika”.  
Radni w głosowaniu jawnym jednogło�nie poparli zgłoszony wniosek. 
Pan Przewodnicz�cy wprowadził go do porz�dku obrad jako punkt „7” i 
odczytał proponowany porz�dek obrad sesji po wprowadzeniu ppkt g i pkt 7.  
 
Proponowany porz�dek obrad przedstawiał si� nast�puj�co: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
2. Przyj�cie porz�dku obrad sesji. 
3. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o działalno�ci mi�dzysesyjnej oraz  z realizacji 

wniosków z poprzedniej sesji. 
5. Zapytania i wolne wnioski. 
6. Podj�cie uchwał w sprawie : 

a) likwidacji szkół filialnych na terenie gminy St�porków, 
b) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli na terenie gminy 

St�porków, 
c) przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta St�porków, 
d) przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy St�porków w granicach sołectw gminy, 
e) uchwalenia statutów sołectw oraz statutów osiedli w gminie St�porków, 
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f) zmiany Uchwały Nr XIV/70/2003 z dnia 15 grudnia 2003r w sprawie 
wysoko�ci stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, okre�lenia 
inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty, 

g) przej�cia w eksploatacj� zbiornika wodnego w Krasnej. 
7. Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej wybranej na Sesji RM w dniu 

30.01.2004r. dla odwołania ławnika do S�du Rejonowego w Ko�skich. 
8. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
9. Sprawy ró�ne. 
10. Zamkni�cie obrad sesji. 

 
W głosowaniu jawnym 10 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymuj�cymi si�” 
proponowany porz�dek obrad został przyj�ty. 
Radny Kania Marian zabieraj�c głos stwierdził, �e wstrzymał si� przy 
przyjmowaniu porz�dku obrad, poniewa� nie wprowadzony jest punkt 
 „Informacja o działalno�ci mi�dzysesyjnej Przewodnicz�cego RM” a jest to 
wymóg statutowy. 
 
Ad pkt. 3 
Protokół z poprzedniej sesji w głosowaniu jawnym został przyj�ty jednogło�nie. 
 
Ad pkt. 4 
W punkcie tym Pan Burmistrz przedstawił Informacj� o działalno�ci 
mi�dzysesyjnej oraz w realizacji wniosków z poprzedniej sesji. Informacja  
w zał�czeniu do protokołu. 
 
Ad pkt. 5 
W punkcie tym głos zabierali: 
Radny Kania Marian – zadał pytanie Dyrektorowi ZGKiM dlaczego nie 
respektuje prawomocnego wyroku S�du Okr�gowego w Kielcach dotycz�cego 
przywrócenia na stanowisko ksi�gowej Pani Heleny Jurczyk. By� mo�e 
zatrudnione s� dwie ksi�gowe i wówczas jakie koszty ponosi Zakład. 
Czy w zwi�zku z decyzj� zwolnienia Pani Jurczyk - jak si� okazało 
bezprawnego, osoba która podj�ła tak� decyzj� została ukarana. 
 
Nast�pnie radny Kania odczytał interpelacj� i zło�ył j� Panu Przewodnicz�cemu  
Interpelacja i odpowied� na ni� w zał�czniku do protokołu. 
 
Nast�pnie radny St�pór Adam w imieniu Klubu radnych „Zgoda na rzecz 
St�porkowa” zło�ył projekt uchwały w sprawie stosowania zwolnie� w podatku 
od nieruchomo�ci zwi�zanych z działalno�ci� gospodarcz� i zwi�kszaj�cych 
zatrudnienie celem przeanalizowania jej i wprowadzenia pod obrady sesji. 
Projekt uchwały w zał�czeniu do protokołu. 
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W imieniu mieszka�ców sołectwa Hucisko Radny St�pór Adam - zgłosił 
wniosek aby działk� w Hucisku sprzeda� po wydzieleniu basenu. O zamiarze jej 
zbycia nale�y poda� do publicznej wiadomo�ci a nie tylko na tablicy ogłosze�  
w Urz�dzie i w Hucisku. 
 
Radny Zieli�ski Stefan – zgłosił wniosek aby w miejscu, gdzie zostały wyj�te 
tory ( na wysoko�ci „Badexu”) wyrówna� nawierzchni� ulicy poniewa� 
powstały tam doły. 
 
Ad pkt. 6 „a” 
Na r�ce Pana Burmistrza do wiadomo�ci Rady Miejskiej wpłyn�ło pismo Rady 
Sołeckiej i radnego wsi Kozia Wola dotycz�ce zamkni�cia szkoły w Koziej 
Woli. 
Pan Przewodnicz�cy odczytał tre�� pisma (w zał�czeniu do protokołu). 
 
Pan Burmistrz – decyzje o zamkni�ciu szkół filialnych w Koziej Woli, 
Pardołowie i Gosaniu podj�te zostały poniewa� liczba ucz�szczaj�cych tam 
dzieci jest bardzo mała. 
Z dokonanych analiz wynika, �e liczba dzieci w tych placówkach jeszcze si� 
pomniejszy. 
W szkołach tych odbyły si� równie� spotkania z rodzicami.  
(Protokoły z tych spotka� w zał�czeniu). 
Jak wynika z pisma rady sołeckiej oraz z wypowiedzi mieszka�ców na 
spotkaniu główn� spraw� która ich nurtuje, to zabezpieczenie budynku 
poszkolnego. Dlatego te� została podj�ta decyzja, �e je�li do ko�ca roku 
szkolnego nie zgłosz� si� osoby które chc� je zasiedli�, urz�d zało�y 
monitoringi. 
Druga sprawa która musi by� rozwi�zana, to uruchomienie �wietlicy 
�rodowiskowej w Koziej Woli. Sołectwo bowiem otrzymało nieodpłatnie 
wysokiej klasy sprz�t i wyposa�enie �wietlicy. Wszystko to zostało zło�one 
 w prywatnych domach. 
Wiosn� zostan� podj�te działania maj�ce na celu otwarcie �wietlicy. 
Je�li chodzi o przeznaczenie budynku po szkole jest z naszej strony propozycja 
aby umie�ci� tam niepubliczne gimnazjum znajduj�ce si� obecnie na Placu 
Wolno�ci w budynku po przedszkolu.  
Najpierw była zgoda stowarzyszenia, pó�niej oznajmiono nam, �e gimnazjum 
przenios� do Ko�skich. 
Wpłyn�ło wiele petycji dlatego urz�d musi odby� spotkanie z zainteresowanymi 
i wypracowa� wnioski. 
Dlatego te� Pan Burmistrz poprosił o przekazanie Radom Sołeckim, �e urz�d 
zadba o zabezpieczenie budynków poszkolnych. 
 
Radny Rurarz Tomasz – zwrócił uwag� na uzasadnienie do projektu uchwały 
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 w sprawie likwidacji szkół filialnych. Wynika z niego jakoby Rada Miejska 
przed jego uchwaleniem ju� podj�ła decyzj�. 
Ponadto nie ma w nim nic na temat skutków społecznych i ekonomicznych. 
Uznaje , �e Komisja Spraw Społecznych winna zbada� warunki  
w szkołach do których b�d� ucz�szczali uczniowie z likwidowanych szkół 
filialnych. Ma tutaj na my�li zag�szczenie dzieci.  
Dlatego te� wnosi o przesuni�cie projektu tej uchwały na nast�pn� sesj�. 
 
Pan Burmistrz – wszystkie materiały zostały zaprezentowane na komisjach. Pani 
Dyrektor ZOS odpowiedziała na wszystkie zadane jej pytania. Ponadto w ZOS 
udost�pniono radnym Panu Rurarzowi i Kani wszystkie ��dane sprawozdania          
i dokumenty. 
 
Radny Rurarz Tomasz – poniewa� posiedzenia komisji s� wspólne, trudno na 
nich wypracowa� konstruktywne wnioski. Dlatego robi to Klub Radnych               
„ Zgoda na rzecz St�porkowa” nie po to aby j�trzy�, ale po to, aby pomóc 
gminie. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miasta – Komisje zbieraj� si� po to, aby wypracowa� 
wnioski.  
Klub „Zgoda na rzecz St�porkowa” nie składa wniosków na Komisji, lecz 
wyczekuje na obrady sesji.  
Z Komisji rozchodzimy si� z prze�wiadczeniem, �e �adnych uwag do 
materiałów nie ma, na sesji okazuje si�, �e „Zgoda” ma ich multum.  
Z takiego działania „Zgody” wnioski nasuwaj� si� same. 
 
Radny Kania Marian – stwierdził, �e my�lał, �e współpraca b�dzie układa� si� 
pomy�lnie. Na posiedzeniu Komisji na temat zamykanych szkół filii szkół było 
krótko, a uzasadnienie do projektu uchwały było kuriozalne.  
Dlatego wraz z radnym Rurarzem udał si� do ZOS w celu dogł�bnej analizy 
tematu. Na posiedzeniu Komisji Pan Przewodnicz�cy RM go  zrugał, �e bez 
zgody Przewodnicz�cego udaje si� na kontrol�, a Pan Z-ca Burmistrza poprosił o 
zwrócenie si� na pi�mie, jakie materiały maj� nam by� udost�pnione.  
Jako radny i mieszkaniec ma prawo wgl�du do tych, o które poprosi. Nie robi 
tego zło�liwie, ale po to, aby by� do ko�ca przekonanym o słuszno�ci swojej 
decyzji w głosowaniu nad uchwał�.  
Podj�cie decyzji o zamkni�ciu szkół nale�y do bardzo trudnych i wymaga 
nale�ytego przygotowania. 
Radni winni mie� mo�liwo�� dogł�bnego zbadania sprawy w oparciu o wła�ciwie 
sporz�dzone analizy i symulacje. Takich radni nie otrzymali. 
Wspólnie z radnym Rurarzem udało si� ze sprawozda� z kosztów Rb-28 oraz ze 
sprawozdania o zatrudnieniu przesyłanego do GUS 
za lata 2002 i 2003 niektóre dane uzyska�. 
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W zwi�zku z tym chciałby z nimi zapozna� radnych. 
 
W 2003 roku nie została zlikwidowana �adna szkoła, natomiast w 2002 roku 
została zlikwidowana tylko szkoła w Wielkiej Wsi. 
Koszty utrzymania szkół wraz z przedszkolami wyniosły w 2002 r. 10 mln 214 
tys zł, natomiast w 2003 r. 10 mln 221 tys zł – czyli s� wy�sze. 
 
Koszty utrzymania samych szkół w 2002 r. 5 mln 557tys zł, a w 2003 r. 5 mln 
503 tys zł i s� ni�sze faktycznie o 54 tys zł. 
 
Nast�pił jednak wzrost kosztów utrzymania w stosunku do 2002 r. w innych 
działach o�wiaty: 
- w dziale �wietlice szkolne wzrost kosztów wynosi 63 tys zł, 
- w oddziałach przedszkolnych 76 tys zł, 
- w gimnazjum 46 tys zł, 
- w ZOS 7 tys zł. 
Liczba zatrudnionych nauczycieli w przeliczeniu na pełne etaty wynosiła: 
- w 2002 r. – 203,41 
- w 2003 r. – 201, 51, 
 czyli nast�piło zmniejszenie o1,9 etatu. 
Liczba zatrudnionych pracowników pozostałych wynosiła: 
- w 2002 r. – 75, 42 etaty, 
- w 2003 r. – 78, 91 etatów, 
czyli nast�pił wzrost o 3,49. 
 
Powy�sze, wskazuje, �e mimo likwidacji jednej szkoły w 2002 r. koszty w 
o�wiacie w 2003 r. nie zmniejszyły si�. Nie ustosunkowuje si� tutaj do zasadno�ci 
kosztów poniesionych, gdy� tym winna zaj�� si� Komisja Rewizyjna, czego            
w tak wa�nej sprawie nie uczyniła. 
Nale�y jednak stwierdzi�, �e ekonomiczne efekty likwidacji SP w Wielkiej Wsi 
s� mizerne. By� mo�e inne efekty osi�gni�to lepsze. 
 
Wobec niewła�ciwego przygotowania i udokumentowania projektu tej uchwały o 
likwidacji szkół podstawowych popiera przedmówc� Rurarza i podtrzymuje 
wniosek o przesuni�ciu tej uchwały na nast�pn� sesj�, po dostarczeniu radnym 
wła�ciwych dokumentów. 
 
W zwi�zku z powy�szym przypomina przewodnicz�cemu, �e wnioski zgłoszone 
na sesji nale�y przegłosowa� w kolejno�ci ich składania. 
 
Przewodnicz�cy RM – odnosz�c si� do wypowiedzi radnego Kani stwierdził, �e 
w polityk� nie b�dzie si� wdawał, bo nie jest to ani miejsce ani czas na to.  
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Chciał natomiast wyja�ni�, �e kiedy wszedł na posiedzenie Komisji siedziały 4 
osoby z Klubu „Zgoda”, przywitał si� i zwrócił si� do radnego Kani z 
kole�e�skim pytaniem „Co ty Marian chcesz robi� jak�� kontrol� w ZOS”.  
Było to pytanie, a dzi� słyszy, �e to było „zruganie”. 
Nie ma przeszkód gdy� w statucie jest zapisane, �e na wniosek 
Przewodnicz�cego Komisji Rewizyjnej kontrol� mo�e przeprowadzi�. 
 
Dziwi go równie� fakt, �e radny Kania jest członkiem Komisji Rewizyjnej, 
wi�kszo�� zapisów w interpelacji dotyczy pracy Komisji Rewizyjnej, o których 
wcze�niej nie zgłaszał, a teraz gdy jest prasa robi to. 
 
Na zło�on� interpelacj� radny otrzyma odpowied� na pi�mie w statutowym 
terminie. 
Je�li chodzi o wspólne posiedzenia Komisji RM, to ka�dy radny po to 
przychodzi, aby przed zaopiniowaniem materiałów na sesj� otrzyma� 
wyczerpuj�c� odpowied� na ka�de zadane pytanie. Je�eli jakie� wyja�nienie nie 
zadawala radnego Kani, Rurarza czy innego radnego prosz� pyta� dot�d, dopóki 
b�dzie zadowolony. 
Nikt nie powiedział, �e Komisje musz� si� sko�czy� o godz. 13-tej. Mog� trwa� 
do 17-tej lub do skutku.  
Wspólne posiedzenia Komisji s� dlatego, �e radnych jest tylko pi�tnastu i nie ma 
sensu zbiera� si� po kilka osób i trzykrotnie omawia� te same tematy. 
Je�li jest taka wola wi�kszo�ci radnych, to mo�na tak ustali�. 
§ 54 Statutu gminy mówi, �e „Komisje mog� odbywa� posiedzenia wspólne”. 
Na posiedzeniach Komisji powinni�my mówi� sobie wszystko, nigdy nie było 
mówione, �e nie podejmujemy jakiego� tematu poniewa� jest trudny.  
Przykro jest, �e niektórzy radni wol� jednak załatwia� sprawy medialnie.  
Nic jednak nie mo�na na to poradzi�. 
 
Radny Rurarz Tomasz – w nawi�zaniu do wypowiedzi radnego Kani stwierdził i� 
uznaje, �e dlatego si� organizuje wspólne posiedzenia i nie daje materiałów 
radnym aby mówi� radnym na spotkaniach przed sesj� to, co si� chce aby 
usłyszeli. 
Przykładem tego jest wypowied� Burmistrza w prasie, �e do trzech 
likwidowanych szkół gmina dopłaca 3 mln zł. 
Po zapoznaniu si� z materiałami w ZOS stwierdza, �e jest to kłamstwo gdy� 
okazuje si�, �e w 2002r. na te trzy szkoły wydatkowano ogółem 942 tys, z czego 
413 tys. , to otrzymana subwencja a gmina doło�yła tylko 529 tys. 
 
Pan Z-ca Burmistrza Dariusz Okła – nawi�zuj�c do wypowiedzi przedmówcy 
zapoznał zebranych z wydatkami na szkoły, i tak: 
- 2002r. gmina dopłaciła do funkcjonowania wszystkich szkół – 4 mln 120 tys 

893 zł., natomiast w 2003r. 3 mln 245 tys 611 zł. 
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Wida� tutaj korzy�� z tego, �e była zlikwidowana szkoła w Wielkiej Wsi. 
Je�li chodzi o zadłu�enie wobec o�wiaty, na pocz�tku 2003r. wynosiło prawie 1 
mln 200 tys zł. 
W tej chwili waha si� w granicach 200 tys zł., czyli ok. 1 mln zadłu�enia gmina 
spłaciła. 
Dlatego te� Pan Burmistrz nie powiedział, �e gmina dopłaca 3 mln nie do trzech, 
ale do wszystkich szkół.  
Gdyby nie zostały zlikwidowane te 3 szkoły wówczas gmina dopłacałaby do 
funkcjonowania wszystkich ok. 4 mln zł. W roku bie��cym zysk z likwidacji tych 
szkół b�dzie minimalny. Wi��e si� to z wypłat� odpraw. W roku przyszłym zysk 
b�dzie znaczny, bo ok. 1 mln zł. Taki jest rachunek ekonomiczny i nie jest win� 
Burmistrza, �e subwencja idzie bezpo�rednio na ucznia. 
W tej chwili w tych filiach dzieci ucz� si� w klasach ł�czonych licz�cych                
ok. 9 uczniów. Nie s� one prawidłowo przygotowywane gdy trafiaj� do VI kl SP. 
Nie jest to uzale�nione od kadry nauczycieli, ale nauczaniem dwóch klas razem. 
Przerostu ani w SP 1 i SP 2 nie ma. Do SP 1 ucz�szczało ok. 870 dzieci, teraz 
natomiast 263 uczniów. Gdy dojdzie Kozia Wola b�dzie ok. 300 uczniów. 
 
Radny Kania Marian – zgłosił wniosek, �eby Komisja Rewizyjna sprawdziła 
dane w ZOS i wówczas przekonamy si� czy Pan Burmistrz mówi prawd�. 
 
Pan Przewodnicz�cy RM – zwrócił uwag� Radnemu Kani, �e nie taki jest tok 
post�powania aby członek Komisji Rewizyjnej zwracał si� do swojego 
Przewodnicz�cego Komisji na forum Rady o przeprowadzenie kontroli. 
 
Radny Zieli�ski Stefan – uwa�a, �e wyst�pienia radnych Kani i Rurarza s� „pod 
publiczk�” a powinny by� prezentowane na Komisji. 
Na forum sesji winno si� mówi� o sprawach nurtuj�cych społecze�stwo takich 
jak bieda i bezrobocie i prosi� o wyja�nienie osób które si� do tego przyczyniły 
takich jak obecny tutaj Pan Komorowski. Co władze z powiatu pomogły i zrobiły, 
�eby łagodzi� skutki bezrobocia. 
 
Pan Przewodnicz�cy RP Waldemar Komorowski – w ramach repliki – zwrócił 
uwag� radnemu Zieli�skiemu, �e po pierwsze nie mówi na temat, a poza tym 
trudno jest pracowa� w takiej atmosferze. 
 
Radny St�pór Adam – zwrócił si� z zapytaniem: 
1) co z kadr� zamykanych szkół 
2) co to s� „małe szkoły” 
oraz wyraził �yczenie aby los zamykanych budynków szkolnych nie spotkał 
dotychczas zamkni�tych. 
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Pan Burmistrz – w odpowiedzi 
1) Planowane jest odej�cie 14 nauczycieli na emerytury. Dlatego nikt                        

z nauczycieli zamykanych szkół nie b�dzie z tego powodu zwolnionych, a by� 
mo�e trzeba b�dzie jeszcze przyj�� nowych. 

2) Wszystkie materiały dotycz�ce tworzenia „małych szkół” otrzymały osoby 
zainteresowane tj. komitet który si� utworzył w Gosaniu a jego 
Przewodnicz�cym jest Pan Kozłowski z Gosania. W celu zapoznania si�             
z tymi dokumentami odsyła do tego wła�nie Pana. 

3) Odno�nie budynków zamykanych szkół mówił P. Burmistrz ju� w dniu 
dzisiejszym na sesji.  

 
Radny Cybuch Zdzisław – w swej wypowiedzi podkre�lił, �e jest ogromnie 
zdziwiony, �e Klub Radnych „Zgoda na rzecz St�porkowa" sieje niezgod� i to 
wówczas gdy s� media.  
Na Komisjach było przecie� spokojnie. Radny Kania nie prezentował materiału       
z ZOS. Jest to zwykła zło�liwo�� i nie po ludzku. Je�li jest Klub „Zgoda” ,to 
powinien on d��y� do zgody a nie rozbija� radnych. 
 
Radny Rurarz Tomasz – wyja�nił, �e w dniu posiedzenia Komisji materiałów 
z ZOS jeszcze nie mieli. 
 
Radny Kania Marian – zwrócił uwag� Przewodnicz�cemu, aby przed 
odczytaniem projektu uchwały przegłosowany został zgłoszony na wst�pie 
punktu wniosek radnego Rurarza i jego przesuni�cie projektu tej uchwały na 
nast�pn� sesj�. 
 
Pan Przewodnicz�cy wyja�nił, �e wniosek jest niezasadny, poniewa� głosowanie 
nad porz�dkiem obrad było w punkcie 2. Projekt uchwały w sprawie likwidacji 
szkół filialnych na terenie gminy St�porków jest podpunktem ‘a” punktu 6               
i wówczas nale�ało zgłosi� wniosek o zdj�cie go z porz�dku obrad. 
 
Nast�pnie przyst�pił do odczytania projektu uchwały. 
Radni w głosowaniu jawnym 9 głosami „za” 5 głosami „ przeciw” i 1 głosem 
„wstrzymuj�cym si�”  podj�li Uchwał� Nr XVII/79/2004 w sprawie likwidacji 
szkół filialnych na terenie gminy St�porków. 
 / Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
 
Ad pkt 6 „b” 
Po odczytaniu przez Pana Przewodnicz�cego RM projektu, radni w głosowaniu 
jawnym 13 głosami “za” I 2 głosami “wstrzymuj�cymi si�” podj�li Uchwał�        
Nr XVII/80/2004 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli na 
terenie gminy St�porków. 
/ Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
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Ad pkt 6 „c” 
Po odczytaniu przez Pana Przewodnicz�cego RM projektu, radni w głosowaniu 
jawnym jednogło�nie podj�li Uchwał� Nr XVII/81/2004 w sprawie 
przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta St�porków. 
/ Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
 
Ad pkt 6 „d” 
Po odczytaniu przez Pana Przewodnicz�cego RM projektu, radni w głosowaniu 
jawnym jednogło�nie  podj�li Uchwał� Nr XVII/82/2004 w sprawie 
przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy St�porków w granicach sołectw gminy. 
/ Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
 
Ad pkt 6 „e” 
Po odczytaniu przez Pana Przewodnicz�cego RM projektu, radni w głosowaniu 
jawnym 14 głosami “za” i 1 głosem “wstrzymuj�cym si�” podj�li Uchwał�              
Nr XVII/83/2004 w sprawie uchwalenia statutów sołectw oraz statutów osiedli 
w gminie St�porków. 
/ Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
 
Ad pkt 6 „f” 
Po odczytaniu przez Pana Przewodnicz�cego RM projektu, radni w głosowaniu 
jawnym 14 głosami “za” i 1 głosem “wstrzymuj�cym si�” podj�li Uchwał� Nr 
XVII/84/2004 w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/70/2003 z dnia 15 grudnia 
2003r w sprawie wysoko�ci stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, 
okre�lenia inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty. 
/ Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
 
Ad pkt 6 „g” 
Po odczytaniu przez Pana Przewodnicz�cego RM projektu, radni w głosowaniu 
jawnym jednogło�nie podj�li Uchwał� Nr XVII/80/2004 w sprawie przej�cia w 
eksploatacj� zbiornika wodnego w Krasnej. 
/ Uchwała w zał�czeniu do protokółu/. 
 
Ad pkt 7. 
Po wyja�nieniach przez radc� prawnego, Komisja Skrutacyjna wybrana na sesji 
Rady Miejskiej w St�porkowie w dniu 30 stycznia 2004r. dla odwołania ławnika 
do S�du Rejonowego w Ko�skich odczytała protokoł.  
W głosowaniu Tajnym Pan Andrzej Nowakowski nie został odwołany                    
z ławnika. 
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Protokoł Komisji w zał�czeniu do Protokołu sesji Nr XVII/2004 z dnia 30 
stycznia 2004r. 
 
Ad pkt. 8. 
 
Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski udzielali: 
 
Burmistrz Edmund Wojna – Radnemu Adamowi St�porowi – procedura zbycia 
działki w Hucisku została uruchomiona. Na dzie� dzisiejszy nie wie czy basen 
b�dzie wydzielony. 
Informacje o zamiarze zbycia nieruchomo�ci wywieszane s� na tablicy ogłosze� 
w sołectwach oraz na tablicy ogłosze� w Urz�dzie Miejskim. 
- Radnemu Stefanowi Zieli�skiemu – ulica Piłsudskiego to droga Generalnej 

Dyrekcji. Dlatego te� wyst�pi z pismem o popraw� jej nawierzchni w miejscu 
gdzie wyj�te były tory kolejowe. 

 
Dyrektor ZGKiM Czesław Michalczewski 
- Radnemu Marianowi Kani – sprawa byłej ksi�gowej Pani Jurczyk odbyła si� 

najpierw w S�dzie Rejonowym w Ko�skich. Wówczas to ZGKiM spraw� 
wygrał. 

Pani Jurczyk odwołała si� od wyroku do S�du Okr�gowego, który przywrócił ja 
do pracy uzasadniaj�c, �e nie było konsultacje Zwi�zkami Zawodowymi. 
Konsultacja ze Zwi�zkami Zawodowymi była, a inn� spraw� jest, �e Zw. Zaw. 
wydały negatywn� opini� co do odwołania P. Jurczyk. Sprawa skierowana byłaby 
do kasacji do S�du Najwy�szego jednak jej warto�� nie przekracza 10 tys.  
i byłaby odrzucona. 
 Pani Jurczyk po uprawomocnieniu wyroku S�du Okr�gowego przepracowała 
tydzie� i przebywa na zwolnieniu lekarskim. Finansowana jest wi�c z ZUS – u. 
Je�li po zwolnieniu lekarskim wróci rozwi��e z ni� stosunek pracy. Po kontroli 
RIO /protokół do wgl�du/. 
Pani Jurczyk miała propozycj� pracy na innym stanowisku. Nie wyraziła zgody. 
Obecna ksi�gowa gospodark� finansow� prowadzi prawidłowo, ma 
przygotowanie i do�wiadczenie zawodowe. Je�li chodzi o kontrol� Komisji 
Rewizyjnej to była przeprowadzana w dn. 28 i 29.08.2003r. pod k�tem 
rzetelno�ci rozlicze� za ogrzewanie mieszka� b�d�cych w zarz�dzie ZGKiM. 
Wnioski i zalecenia Komisji realizowane s� na bie��co w codziennej pracy. 
W swej wypowiedzi nawi�zał do 3 wniosku Komisji „Podj�� działania w sprawie 
stworzenia pomieszcze� socjalnych dla eksmitowanych lokatorów  
i u�ytkowników mieszka�”. Jest to zadanie gminy i wówczas gdy jest wyrok s�du 
o eksmisji nale�y zapewni� tej rodzinie lokal zast�pczy. 
Pan Burmistrz – jest bezsporne, �e lokale socjalne s� bardzo potrzebne. W tym 
temacie prowadzone s� rozmowy z Zakładem Energetycznym aby przej�� od nich 
budynek na ul. Górniczej z przeznaczeniem na ten cel. 
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Równie� trwaj� negocjacje z Syndykiem Radiatorów o przej�ciu ich budynku.  
Trwaj� równie� zabiegi o przej�cie budynków po „Rekordzie” w Starej Górze. 
Toczy si� jeszcze sprawa w s�dzie i nale�y poczeka� na werdykt. 
Według naszego rozeznania 426 rodzin �yje w ubóstwie. Jest to 1268 osób. 
Nale�y zastanowi� si� nad zgromadzeniem dla nich pieni�dzy. Pomoc z  MGOPS 
nie wystarczy. 
Je�li chodzi o wypowied� Dyrektora ZGKiM na temat P. Jurczyk, chciałby 
doda�, �e po kontroli RIO miała propozycj� �eby odej�� na �wiadczenie 
przedemerytalne. Popełniony był wielki bł�d poprzedniego Zarz�du, �e ksi�gow� 
została osoba bez kwalifikacji zawodowych. �eby prowadzi� gospodark� 
finansow� w Zakładzie trzeba mie� ogromn� wiedz�. Dlatego te� dla tej Pani nie 
ma miejsca w ZGKiM. 
Radny Kania Marian – stwierdził, �e dziwi go fakt, �e Pan Dyrektor ZGKiM 
odpowiadał na pytanie zawarte w interpelacji, które zadał P. Przewodnicz�cemu. 
Pan Przewodnicz�cy RM – stwierdził, �e na interpelacj� odpowie na pi�mie. 
Radny Ksi��ek Paweł – w swej wypowiedzi zaznaczył, �e jako 
Przewodnicz�cemu Komisji Rewizyjnej bardzo mu jest przykro, �e członek 
Komisji Rewizyjnej ustala reguły pracy Komisji i czyni zarzuty nie wewn�trznie 
lecz medialnie. Je�li chodzi o opłaty na ciepło ocenia, �e stawki s� bardzo 
wygórowane. Ponadto nale�y przeprowadzi� renowacj� w�złów cieplnych. 
Pan Burmistrz – nie jest w stanie okre�li�, czy kwota za ciepło jest zasadna. 
Bli�szych informacji udzieli. 
 
Ad. pkt. 9 
Przewodnicz�cy Rady Powiatu Pan Waldemar Komorowski - w swojej 
wypowiedzi ustosunkował si� do wypowiedzi przedmówców, i tak: 
- spraw� drogi w miejscu gdzie były tory zgłosi 
- likwidacja szkół to konieczno�� uzasadniona wzgl�dami ekonomicznymi. 
Sygnalizowana przez Pana Burmistrza sprawa Gimnazjum Niepublicznego jest 
powa�na. Nie chciałby �eby go si� pozby� z terenu. Dlatego osobi�cie wł�czy si� 
w negocjacje. 
Jako do�wiadczony samorz�dowiec stwierdza, �e trzyosobowa Komisja 
Rewizyjna jest zbyt mała liczebnie. Przynajmniej 3 osoby winny prowadzi� 
kontrole. Jedne  i te same osoby mog� si� zniech�ci�. Apeluje jednak o dialog 
w�ród radnych. 
Nie mo�e równie� zgodzi� si� z wypowiedzi� radnego Zieli�skiego dotycz�c� 
tego, �e doprowadził do upadku Odlewni. Jak odchodził z Odlewni pracowało w 
niej 1000 osób. Pó�niej nast�piła sprzeda� innemu wła�cicielowi, a finał wszyscy 
znamy. 
Nie jest prawd�, �e powiat nic nie robi w kierunku złagodzenia bezrobocia.  
Powiatowy Urz�d Pracy w 2003 roku zaktywizował około 3 tys. osób, natomiast 
Filia w St�porkowie około  1 tys. osób. Nie jest to znów tak mało.  



 12 

Ponadto chciałby poinformowa� zebranych, �e w dniu wczorajszym odbyło si� 
posiedzenie dotycz�ce sanitacji rzeki Czarnej. My�li, �e wspólnymi siłami rzeka 
Czarna zostanie oczyszczona. Poniewa� w Czarnieckiej Górze został otwarty 
basen, władze powiatu my�l� nad tym aby Czarnieck� Gór� uznano jako 
miejscowo�� uzdrowiskow�. 
Pan Stanisław Pietras – Przewodnicz�cy RM – stwierdził, �e Pan 
Przewodnicz�cy Rady Powiatu na ostatniej sesji w 2003r. bardzo wysoko ocenił 
prac� naszej Rady. Bardzo za to podzi�kował, gdy� ceni sobie ocen� 
do�wiadczonego samorz�dowca. 
 
Pan Deszczy�ski Zbigniew – mieszkaniec St�porkowa – zwrócił si� z zapytaniem 
do Przewodnicz�cego RP jakimi kryteriami kierowała si� komisja kwalifikuj�ca 
osoby niepełnosprawne na kurs komputerowy. 
Sam zapisał si� na taki kurs, jednak nie jest zakwalifikowany. Nie otrzymał 
równie� �adnego zawiadomienia. 
 
Pan Komorowski – w odpowiedzi – nie jest na dzi� zorientowany w temacie. 
Tym niemniej poprosił aby Pan Deszczy�ski zgłosił si� o wyja�nienie do Pana 
Marka Krawczyka , który zajmuje si� w powiecie osobami niepełnossprawnymi. 
 
W dalszej cz��ci tego punktu obrad Pan Przewodnicz�cy Rady Miejskiej 
zapoznał zebranych z pismami które wpłyn�ły do Rady Miejskiej. 
- Pismo Wojewody 	wi�tokrzyskiego, 
- Pismo-do wiadomo�ci- Pana Deszczy�skiego. 
Kserokopie pism w zał�czeniu do protokołu. 
Nast�pnie zwrócił si� z zapytaniem, czy w sprawach ró�nych kto� ma jeszcze 
jakie� tematy. 
 
Pan Deszczy�ski Zbigniew – mieszkaniec St�porkowa – w imieniu mieszka�ców 
chciałby zada� Panu Dyrektorowi ZGKiM i Panu Burmistrzowi pytania. 
 
1.Otó� mieszka�cy zamieszkuj�cy obok ZUK-u oraz rybacy �al� si� na sw�d 

wydostaj�cy si� z rzeki Czarnej. Dlatego chciałby wiedzie�, bo jak wszyscy 
wiemy oczyszczalnia w St�porkowie jest nowa, czy stare spusty s� 
zamurowane i czy prawd� jest, �e o godz. 21-wszej i o 4-tej rano spuszczane s� 
�cieki do rzeki. Na t� okoliczno�� je�li zajdzie potrzeba jest w stanie 
przedstawi� �wiadków. 

2. Podzielniki zainstalowane w blokach w zarz�dzie ZGKiM działaj� nawet na 
sło�ce. Instalacja ich nie jest zgodna z prawem. Nale�y zabezpieczy� 
ciepłoci�g w St�porkowie, poniewa� najlepiej wida� zim� któr�dy biegnie 
nitka - nie ma tam zupełnie �niegu. 

3. Dlaczego dyr. ZGKiM dolicza 1 zł 50 gr. miesi�cznie za posiadanie 
wodomierza do opłaty za wod�. Wodomierz jest własno�ci� prywatn�, sam go 
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zainstalował a ZGKiM odczytuje tylko jego stan i ile zu�ytkowane zostało 
wody. Gdyby monta�u dokonał ZGKiM tak jak czyni to Zakład Energetyczny 
wówczas mógłby za niego bra� opłaty. Obecnie jest to oszustwo. 

 
 
Nast�pne pytania Pan Deszczy�ski Zbigniew skierował do Pana Burmistrza. 
 

1. Wiele na tej sesji było mówione na temat mieszka� socjalnych. Dlatego 
poddaje propozycj�, aby zaadoptowa� na ten cel zamkni�te budynki 
poszkolne. Nie nale�y sprzedawa� ich i niszczy�, bo społecze�stwo w 
przeszło�ci je budowało. 

2. W kampanii wyborczej Pan Burmistrz obiecał, �e ruszy tyle zakładów. 
Niech dzi� poka�e które ruszyły, bo bezrobocie i bieda w gminie ro�nie. 

3. Czy jest prawd�, �e znajduj�ce si� w parku gimnazjum niepubliczne b�dzie 
zlikwidowane, a budynek zostanie sprzedany na restauracj�. 

4. Jakie Burmistrz podj�ł kroki aby odzyska� zadłu�enie od „Kamionek” i ile 
zostało odzyskanych pieni�dzy. 

5. Pan Burmistrz obiecywał w kampanii i w prasie, �e b�dzie dla ludzi taki 
dobry i pozwoli odpracowa� zadłu�enia i podatki. Dlaczego tego nie czyni. 

6. Podpieraj�c si� artykułem prasowym  spytał, czy Burmistrz wie w jakich 
warunkach mieszka rodzina przekwaterowana ze St�porkowa ul. Górnicza 
do Gosania. Mieszkanie to jest wal�c� si� ruder�. 

 
W odpowiedzi Panu Deszczy�skiemu: 
 
- Dyrektor ZGKiM w St�porkowie Pan Czesław Michalczewski: 
 

1. Odpowiedzi na wszystkie pisma kierowane do ZGKiM udziela na bie��co i 
w terminie. Nie jego jest jednak win�, �e Pan Deszczy�ski nie jest z ich 
tre�ci zadowolony. Nale�y jednak zwróci� uwag�, �e innych nie b�dzie, bo 
s� zgodne ze stanem faktycznym. 

2. Podzielniki spełniaj� wszystkie normy dopuszczalne przez instytut bada� – 
PN. Ze strony ZGKiM nie było przymusu ich zakładania. Ludzie sami si� 
zgłaszali i nadal si� zgłaszaj� �eby je instalowa�. Mieszka�cy bloków w 
których funkcjonuj� s� zadowoleni. 

3. Opłata za wodomierze jest ustalona uchwał� Rady i jest to swego rodzaju 
abonament. Jest to zgodne z przepisami. 

4. Je�li chodzi o oczyszczalni� �cieków, jest po kontroli Pa�stwowej Inspekcji 
Sanitarnej, Starostwa i innych instytucji.( protokoły do wgl�du). Wszystkie 
normy jakie obowi�zuj� s� przestrzegane. Zrzut oczyszczonych �cieków 
jest i b�dzie bo ta woda musi by� gdzie� odprowadzona. 

- Pan Burmistrz Edmund Wojna : 
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1. Na temat zabiegów zwi�zanych z pozyskiwaniem budynków pod lokale 
socjalne mówił ju� na dzisiejszej sesji. 

2. Na temat bezrobocia w gminie pytania nale�y kierowa� do Pani Kierownik 
Filii PUP, która jest na tej sali obecna. Gmina w 2003r. zatrudniła w 
ramach prac interwencyjnych i robót publicznych  105 osób. Wykazy z 
nazwiskami wisiały6 na tablicy ogłosze� w Urz�dzie. Nikt nie zgłosił si� z 
interwencj�, �e s� to osoby, które z tej formy pomocy nie powinny 
korzysta�. 

3. Je�li chodzi o „Kamionki” uczestnicz�cy w poprzednich sesjach s� 
zaznajomieni z tematem. Wszystkie czynno�ci prawne jakie  mógł- podj�ł. 
Sprawa została umorzona. Pisała o tym równie� prasa lokalna. 

4. Podejmuje wszelkie działania w celu sprzeda�y b�d� innej formy 
u�ytkowania pustostanów po zakładach. Udało mu si� du�o w tym temacie. 
O efektach b�dzie informował na bie��co wówczas gdy dojdzie do 
ostatecznego podpisania umów. 

5. Gimnazjum niepubliczne b�dzie funkcjonowało do czerwca. Od czerwca 
budynek zostanie przeznaczony na cele socjalne dla rencistów , emerytów i 
ludzi potrzebuj�cych. Sprzeda� na restauracj� nie jest planowana. 

6. Dziwi go fakt, �e Pan Deszczy�ski jest mecenasem rodziny Łazarczyków, 
która została przekwaterowana do Gosania. Jako Burmistrz to co mógł tej 
rodzinie pomógł. Pani Łazarczykowa zwróciła si� do gminy z pro�b� o 
umo�liwienie jej wykupu tej nieruchomo�ci na własno��. Prawdopodobnie 
jej to umo�liwi. 

Pan Deszczy�ski Zbigniew – spytał czy jest to prawd� ,�e zamierza si� 
poł�czy� SP z gimnazjum w St�porkowie. 
Zwrócił si� równie� do Pana Burmistrza cyt.” Mecenasem jestem z takich 
nauk których kiedy� ludzie takiego pokroju jak Pan z SB mnie nauczyli jak 
mnie lali za stan wojenny”. 
 
Pan Przewodnicz�cy RM spytał Pana Deszczy�skiego czy zadowolony jest z 
odpowiedzi. 
Stwierdził, �e nie bardzo, ale długopis reszt� załatwi. 
 
Pan Jan Gilbert – mieszkaniec St�porkowa – poprosił Dyrektora ZGKiM o 
wyja�nienie niedopłat za wod�. Kieruje do ZGKiM pisma na które nie 
otrzymuje  konstruktywnych odpowiedzi. Pracownicy robi� bł�dy, bo on za 
wod� płaci z wodomierza. 
 
Dyrektor ZGKiM – w dniu 17 marca odb�dzie si� zebranie wspólnot 
mieszkaniowych na której wszystkie sprawy b�dzie wyja�niał. 
 
Pan Sadli�ski – mieszkaniec St�porkowa – stwierdził, �e miał nadziej�, �e gdy 
władze si� zmieni� b�dzie lepiej. Okazało si�, �e ci�gle s� nowe podwy�ki za 
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wod� czy za ciepło. Ludzie nie maj� pieni�dzy bo w St�porkowie s� to 
przewa�nie emeryci, renci�ci lub bezrobotni. 
 
Pan Przewodnicz�cy Rady Miejskiej – sprawy dopłat b�dzie mo�na omówi� 
na zebraniach wspólnot. Nale�y si� do nich nale�ycie przygotowa� i ludziom 
wszelkie w�tpliwo�ci wyja�ni�. 
Władze gminy wiedz� jaka jest sytuacja na rynku pracy, �e jest bieda. D��� do 
poprawy sytuacji, jednak nie łatwo jest nagle naprawi� co� co było rujnowane 
przez lata. 
 
Ad pkt 10. 
Z uwagi na wyczerpanie porz�dku Pan Przewodnicz�cy ogłosił zamkni�cie 
obrad sesji dzi�kuj�c wszystkim za udział. 
 
Protokołowała                                               Przewodnicz�cy Rady Miejskiej 
 
El�bieta Purska                                                         Stanisław Pietras 

 
 
   
 
  
 
 
 
 
  


